





團體義工服務範疇

Volunteer Work Type (Group Volunteer)

香港麥當勞叔叔之家慈善基金除了提供住宿外，亦透過各種活動提供社交心裡支援予入住家庭會邀請義工定期舉辦各類有益身心的活動。曾入住家舍的小朋友及其家人(愛心伙伴)亦會經常回來參加活動，既可跟老朋友敘舊之餘，同時還可以支持現居於家舍的家庭。我們誠邀團體義工參與以下活動：

Besides providing reassured accommodation, RMHC Hong Kong provides psychosocial support to the sick children and their families with the support of warm-hearted volunteers. By providing various activities in the House, we help them release pressure during their difficult times. We are also grateful to have our Love Companions, who are willing to share their experiences with our current members, to offer their love and support while visiting us and taking part in our activities.

We cordially invite volunteer groups to join the following activities:

	<p>家舍清潔 Housekeeping</p> <p>📍 觀塘家舍 Kwun Tong House / 沙田家舍 Shatin House</p> <p>📅 星期一至五下午 Monday to Friday Afternoon</p> <p>🕒 2 小時 30 分鐘 2.5 hours</p> <p>👤 15 位義工 15 volunteers</p>
	<p>親子工作坊 Parent-child Workshop</p> <p>📍 觀塘家舍 Kwun Tong House</p> <p>📅 星期一至五下午 Monday to Friday Afternoon</p> <p>🕒 2 小時 30 分鐘 2.5 hours</p> <p>👤 15 位義工 15 volunteers</p>
	<p>派對聚餐 House Meal Program</p> <p>📍 觀塘家舍 Kwun Tong House</p> <p>📅 星期一至六午餐或下午茶時段 或 星期五晚餐時段 Monday to Friday Lunch or Afternoon Tea Session or Friday Dinner Session</p> <p>🕒 3 小時 3 hours</p> <p>👤 15 位義工 15 volunteers</p>
	<p>親子外遊 Outing Activities</p> <p>📍 由香港麥當勞叔叔之家及義工團隊互相同意 Mutually agreed by RMHC Hong Kong and the Volunteer groups</p> <p>📅 星期六 Saturday</p> <p>🕒 半日或全日 Half Day or Whole Day</p> <p>👤 15 - 20 位義工 15 - 20 volunteers</p>



團體義工服務範疇

Volunteer Work Type (Group Volunteer)

家舍清潔 Housekeeping



星期一至五下午 Monday to Friday Afternoon



2 小時 30 分鐘 2.5 hours



15 位義工 15 volunteers

活動內容 What Your Group will Do

義工團隊負責清潔家舍，包括客廳、飯廳、遊戲室、廚房、戶外花園等，為病童家庭提供舒適及整潔的環境，讓他們安心暫住。

Volunteer groups will clean the House including living room, dining room, play area, kitchen and outdoor garden, etc. in order to maintain a tidy and hygienic environment for the ill children and their families.

*清潔用品包括毛巾、手套、清潔劑將由香港麥當勞叔叔之家提供。

*Cleaning utensils including towels, gloves and cleaning detergent will be provided by RMHC Hong Kong.

時間表 Schedule

- 香港麥當勞叔叔之家慈善基金簡介 Introduction of RMHC Hong Kong (20 minutes)
- 家舍參觀 House Tour (15 minutes)
- 工作簡介及分工 Briefing and delegation of duties (10 minutes)
- 家舍清潔 Housekeeping (1.5 hour)
- 致送紀念品及大合照 Souvenir presentation and group photos (5 minutes)
- 活動完結，收拾個人物品離開 Closing, wrap-Up and dismiss (10 minutes)



團體義工服務範疇

Volunteer Work Type (Group Volunteer)

親子工作坊 Parent-child Workshop



星期一至五下午 Monday to Friday Afternoon



2 小時 30 分鐘 2.5 hours



15 位義工 15 volunteers



約 10- 15 個受惠家庭 ~10 - 15 beneficiary families

活動內容 What Your Group will Do

由義工團隊設計工作坊內容，如手工藝、音樂、魔術、遊戲等，並於工作坊當日帶領活動。

Volunteer groups will be responsible for designing workshop activities such as arts & craft, music, magic, game, etc, and will lead the workshop on the event date.

*工作坊物資由義工團體準備及提供。

*Workshop materials will be provided by the volunteer group.

活動流程 Activity Schedule

- 香港麥當勞叔叔之家慈善基金簡介 Introductions of RMHC Hong Kong (20 minutes)
- 家舍參觀 House Tour (15 minutes)
- 工作簡介及分工 Briefing and delegation of duties (10 minutes)
- 工作坊 Workshop (1.5 hour)
- 致送紀念品及大合照 Souvenir presentation and group photos (5 minutes)
- 活動完結，收拾個人物品離開 Closing and wrap-Up and dismiss (10 minutes)



團體義工服務範疇

Volunteer Work Type (Group Volunteer)

派對聚餐 House Meal Program



星期一至六午餐或下午茶時段 或 星期五晚餐時段

Monday to Friday Lunch or Afternoon Tea Session OR Friday Dinner Session



3 小時 3 hours



15 位義工 15 volunteers



約 20 個受惠家庭 approximately 20 beneficiary families

活動內容 What Your Group will Do

當日活動包括工作坊及大食會，工作坊內容由義工團隊設計，如：手工藝、音樂、魔術、遊戲等，並於工作坊當日帶領活動。工作坊完結後，義工與受惠家庭一同聚餐。

Program activities include workshop and a big treat session. Volunteer groups will be responsible for designing workshop activities such as arts & craft, music, magic, game, etc, and will lead the workshop on the event date. Volunteers will also be invited to join the big treat session after the workshop.

*工作坊物資由義工團體準備及提供。

*Workshop materials will be provided by the volunteer group.

*香港麥當勞叔叔之家會統一訂購食物，由義工團體支付相關費用。

*Meals & treats will be ordered by RMHC Hong Kong. Food cost will be supported by the volunteer groups.

活動流程 Activity Schedule

- 香港麥當勞叔叔之家慈善基金簡介 Introduction of RMHC Hong Kong (20 minutes)
- 家舍參觀 House Tour (15 minutes)
- 工作簡介及分工 Briefing and delegation of duties (10 minutes)
- 工作坊 Workshop (1 hour)
- 致送紀念品及大合照 Souvenir presentation and group photos (5 minutes)
- 大食會 Big Treat Session (1 hour)
- 活動完結，收拾個人物品離開 Closing , wrap-Up and dismiss (10 minutes)



團體義工服務範疇

Volunteer Work Type (Group Volunteer)

親子外遊 Outing Activities



星期六 Saturday



半日或全日 Half Day or Whole Day



15 - 20 位義工 15 - 20 volunteers



約 20 個受惠家庭 approximately 20 beneficiary families

活動內容 What Your Group will Do

在香港麥當勞叔叔之家及義工團隊互相同意下，義工團隊構思旅遊地點及設計行程以及負責安排旅遊巴士接送、門票 (如適用)及用膳等事宜。

Volunteer groups will be responsible for providing the itinerary based on the mutual agreement of RMHC Hong Kong and the volunteer groups, including arrangement of shuttle bus, admission tickets (if applicable) and lunch, etc of the sightseeing attractions.

*旅遊開支如：交通、門票及用膳等費用由義工團體支付

*Outing expenditure such as transportation fee, admission fee, meals, and other related expenses will be supported by the volunteer group.

活動流程 Activity Schedule

- 義工及受惠家庭集合 Arrival of volunteers and the beneficiary families
- 活動簡介 Briefing session
- 致送紀念品及大合照 Souvenir presentation and group photos
- 自由活動 Free time
- 活動完結及解散 End of event & dismiss